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معاون فرهنگي و تبليغات ارتش:
 پروژه سينمايي شهيد صياد شيرازي 

در مراحل پاياني توليد است

   مسيح محمدي
مع�اون فرهنگ�ي و تبليغات ارتش با اش�اره ب�ه اينكه 
دو فيلم س�ينمايي، يك س�ريال تلويزيوني با موضوع 
»ناو گ�روه ۸۶ ني�روي درياي�ي ارتش« و يك س�ريال 
ويژه نيروي زمين�ي ارتش در مراحل پي�ش توليد قرار 
دارد گفت: پروژه س�ينمايي ش�هيد صياد شيرازي در 
مراح�ل پاياني توليد اس�ت و فيلم س�ينمايي ش�هيد 
فلاحي ني�ز در مرحل�ه تحقي�ق و پژوهش ق�رار دارد. 
حجت الاسام سللعيد نصيرالاسللامي معاون فرهنگي و 
تبليغات ارتللش در خصوص توليد و محتللواي چند قطعه 
سرود فاخر با موضوعات مرتبط با ارتش برگزار شد، گفت: 
در ارتش جمهوري اسامي ايران نگاه ويژه اي در پرداختن 
به مسائل فرهنگي وجود دارد و اقدامات زيادي در اين حوزه 
در حال انجام است و همچنين در راستاي ارتقاي اقدامات 
فرهنگي در ارتش دو فيلم سينمايي و يك سريال تلويزيوني 
با موضوع »ناو گروه ۸۶ نيروي دريايي ارتش«، يك سريال 
ويژه نيروي زميني ارتش در مراحل پيش توليد قرار دارد و 

به زودي به مرحله توليد خواهند رسيد. 
وي ادامه داد: پروژه سينمايي شهيد صياد شيرازي در مراحل 
پاياني توليد قرار دارد و در همين راسللتا فيلم سللينمايي 
شهيد فاحي نيز در مرحله تحقيق و پژوهش قرار دارد كه 

اميدواريم به زودي شاهد توليد اين اثر فاخر هم باشيم. 
معاون فرهنگي و تبليغات ارتش با بيان اينكه هنر سرود يكي 
از اقدامات فرهنگي مهم است كه بايد در ارتش به آن بيشتر 
پرداخته شود، اظهار كرد: در ارتش جمهوري اسامي ايران 
با همكاري و مساعدت فرمانده كل ارتش، قصد داريم تا در 
حوزه ساخت مجموعه سرود هاي فاخر و ماندگار اقدام كنيم 

تا شللاهد ارتقاي بيش از پيش منزلت اجتماعي و افزايش 
محبوبيت ارتش در جامعه باشيم. 

نصيرالاسامي خاطرنشان كرد: در راسللتاي توجه به هنر 
فاخر سرود در ارتش، كارگروهي متشكل از كارشناسان و 
متخصصان اين حوزه تشكيل شده و جلسات متعددي نيز 
در اين زمينه برگزار مي شود و همچنين اتفاقات بزرگي در 
قالب هاي مختلف هنري در يك سال گذشته رخ داد است كه 
يكي از اين قالب هاي هنري، هنر سرود است كه در مقايسه 
با قالب هاي متفاوت آثار هنري پيشللرفت بيشتري دارد و 
اميدواريم با اقداماتي كه در ارتش در حوزه سللرود، فيلم و 

سريال آغاز شده است به نتايج مطلوبي دست يابيم. 
امير سرتيپ محمدرضا فولادي، رئيس سازمان حفظ آثار و 
نشر ارزش هاي دفاع مقدس نيز چند ماه پيش هم از ساخت 
فيلم سينمايي در رابطه با عملكرد شللهيد صياد شيرازي 
در دوران مقابله با ضد انقاب در كردسللتان و دوران دفاع 

مقدس خبر داد. 
رئيس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس اظهار 
كرد: همايش هاي بزرگي تا به امروز برگزار شللده و هر ساله 
تعداد زيادي از مساجد در سطح كشور به صياد مي پردازند 
اما هنرمندان، اهالي رسانه و كساني كه مي توانند توليدات 
فاخر و ماندگار بللراي آيندگان عرضه كننللد هنوز جايش 
خالي است. شهيد صياد شيرازي شخصيت، سرمايه ملي و 
الگويي براي همه جوانان ما نه فقط براي نظاميان است. براي 
نظاميان، همه سكنات، رفتار، كردار، گفتار و حتي ذهنيت او 
با ارزش است و ما از اين شهيد بزرگوار درس مي گيريم و سعي 
مي كنم به آن عمل كنيم.  سرتيپ فولادي تأكيد كرد: شهيد 
صياد شيرازي شخصيت جامعي است كه مي تواند براي تمام 
جوانان اعم از آن هايي كه لباس رزم بر تن دارند يا دانشجويان 
يا نسل جواني كه در كسوت سربازي هم نيستند الگو باشد. به 
عنوان مثال نظم و روحيه جهادي و بسيجي، تدين و طرح و 
برنامه ريزي او، آن جنبه هاي نبوغ علمي و دانشي و مديريت و 
فرماندهي او بسيار مهم و بزرگ است و از هر جنبه به سيره اش 

نگاه كنيم مي تواند حرف ها براي گفتن داشته باشد. 
وي ابراز اميدواري كرد كه اين فيلم امسال به جشنواره فجر 
برسد تا جوانان كشورمان با اين چهره بزرگ و بسيار جامع 

ما آشنا شوند.

در نشست ستاد جشنواره بين المللي فيلم هاي كودكان و نوجوانان مطرح شد
تسهيل تماشاي فيلم براي خانواده ها دركنار بچه ها

   سيد مرتضي ذاكر
دبي�ر س�ي و شش�مين جش�نواره بين الملل�ي فيلم هاي 
كودكان و نوجوانان با اش�اره به تس�هيل ش�رايط تماشاي 
فيلم ب�راي خانواده ها در كنار فرزندانش�ان در اي�ن دوره از 
جش�نواره، گف�ت: المپي�اد فيلمس�ازي نوجوان�ان از ۲۴ 
شهريور و جش�نواره فيلم كودك از ۱۴ مهر برگزار مي شود. 
به گزارش جوان به نقل از امور ارتباطات و اطاع رسللاني سللي و 
ششمين جشنواره بين المللي فيلم هاي كودكان و نوجوانان، دومين 
نشست ستاد برگزاري اين جشللنواره به ميزباني بنياد سينمايي 
فارابي برگزار شد. مجيد زين العابدين، مديرعامل بنياد سينمايي 
فارابي و دبير اين جشنواره گفت: با تفاهم ميان بنياد سينمايي فارابي 
و شهرداري اصفهان، امسال نيز جشنواره در شهر اصفهان برگزار 
مي شود و با برنامه ريزي جديد براي المپياد فيلمسازي نوجوانان 
به فاصله دو هفته قبل از جشنواره، مقدمه افتتاحيه اين جشنواره 
خواهد بود.  وي افزود: امسللال شرايطي فراهم شللده تا نوجوانان 
فيلمساز برگزيده هفتمين دوره المپياد فيلمسازي نوجوانان، در 

جشنواره حضور يابند و فيلم هاي ساخته شده توسط ايشان امكان 
رقابت با سللاير آثار را پيدا كنند.  دبير سللي و ششمين جشنواره 
بين المللي فيلم هاي كللودكان و نوجوانان لزوم تقويت نقاط قوت 
و رفع نواقص دوره پيشين جشنواره را از سوي هر دو ستاد اجرايي 
تهران و اصفهان ضروري دانسللت: واقعيت اين است كه با وجود 
همه گام هاي مثبت براي سينماي كودك و نوجوان در همه ادوار 
گذشته، اين سينما به شدت نحيف و نيازمند برنامه ريزي راهبردي 
براي حمايت است. اعتبارات فرهنگي مناسبي بايد براي اين سينما 
تخصيص داده شود.  بررسللي و تصويب شرايط حضور فيلم ها در 
بخش بين الملل جشنواره سي و ششم، تسهيل شرايط تماشاي 
فيلم براي خانواده ها در كنار كودكان و نوجوانان حاضر در جشنواره 
و ايجاد ساز و كار هاي تشللويقي براي حمايت از فيلم هاي ايراني 
برگزيده جشنواره در مرحله اكران عمومي آنها از جمله مواردي بود 
كه در دومين نشست ستاد برگزاري جشنواره مورد بحث و بررسي 
قرار گرفت. مجيد زين العابدين با اشاره به تصميمات ستاد جشنواره 
براي تسهيل شرايط تماشاي خانوادگي فيلم در كنار بچه ها، از حضور 
نوجوانان فيلمساز برگزيده ادوار قبل المپياد فيلمسازي نوجوانان در 
رقابت هاي امسال استقبال كرد و به دبيرخانه جشنواره مأموريت داد 
ساز و كار لازم براي اين حضور را فراهم كند.  در اين نشست، اعضاي 
ستاد برگزاري جشنواره سيد مهدي سجادي، مسعود احمديان، 
رائد فريدزاده، سيمون سيمونيان، وحيد ملتجي، ميثم بكتاشيان، 
آزاده غفاري، مياد شللكرخواه، علي اسدي و مصطفي محمودي 
حضور داشتند.  سي و ششمين دوره جشنواره بين المللي فيلم هاي 
كودكان و نوجوانان با دبيري مجيد زين العابدين از ۱۴ تا ۱۹ مهرماه 

در اصفهان برگزار مي شود. 

»دومان« ناگفته هاي آخرين سفر 
رئيس جمهور شهيد

    رویداد

     دریچه

    مصطفي شاه كرمي
تهيه كنندگ�ي  ب�ه  »دوم�ان«  مس�تند 
و كارگردان�ي محس�ن طلاي�ي، از توليدات 
بني�اد فرهنگي روايت فتح اس�ت ك�ه ابعاد 
ناگفته حادثه بالگرد ش�هيد س�يدابراهيم 
رئيسي و ش�هداي همراهش را در گفت وگو 
با مسئولان مختلف اس�تان و اولين افرادي 
كه به محل حادثه رس�يدند، م�ورد مداقه و 
بررس�ي قرار مي دهد. »جوان« در گفت وگو 
ب�ا كارگ�ردان و تهيه كنن�ده اين مس�تند 
ك�ه برخ�ي از تصاوي�ر آن ب�راي اولين ب�ار 
منتش�ر مي ش�ود به ابعاد فرمي، محتوايي 
و چالش ه�اي تولي�د آن پرداخت�ه اس�ت. 

    
مستندسازان زيادي هستند كه مايل 
بودند درب�اره حادثه س�قوط بالگرد 
ش�هيد رئيس�ي و همراهانش اثري 
توليد كنند، چطور شد كه قرعه اين 

كار به اسم شما افتاد؟
غروب سي و يكم ارديبهشت كه اين خبر اعام 
شد از طريق دفتر بنياد روايت فتح - كه در قبال 
اين گونه اتفاقات وظايف سازماني و ساختاري 
مشللخصي دارد – به ما گفته شللد كلله براي 
مستندسازي از تشييع پيكر شهدا در شهر تبريز 
به آنجا برويم و بعد از آن در ديگر شهرهايي كه 
اين مراسم برگزار مي گردد )قم، تهران و مشهد( 
كار ثبت تصاوير حضور مردم را انجام بدهيم. ما 
در قالب يك تيم چهار نفره بافاصله با ماشين 
حركت كرديللم و حوالي اذان صبللح روز يكم 
خرداد به تبريز رسيديم و كار تصوير برداري از 
مراسم را انجام داديم. قرار شد ما مصاحبه هايي 
با چند نفر از مسئولان آنجا انجام بدهيم و طبق 
برنامه ريزي قبلي عمل كنيللم. در واقع تا اينجا 
هنوز مأموريت ما سللاخت مسللتند نبود بلكه 
صرفاً تصويربرداري و مسللتند كللردن حضور 
مردم در مراسم تشللييع پيكر شهداي خدمت 
بود. بعد از ظهر همان روز تشييع شهدا در تبريز 
گفتيم اگر امكان داشللته باشد و زمينه هاي آن 
فراهم شللود به محل حادثه برويللم– به دليل 
اينكلله از كل آن منطقه براي انجللام اقدامات و 
كارهاي تحقيقاتي مراقبت مي شد و براي رفتن 
به محل حادثه هماهنگي هاي خاصي لازم بود 
انجام بشود- و به اين ترتيب مقدمات توليد اين 
مستند پيش بيني نشللده فراهم شد و به قول 
شما قرعه به اسللم ما افتاد. در واقع استدلال ما 
براي تغيير مأموريت مان اين بود كه به هر حال 
روز تشييع پيكر شللهداي خدمت دوربين هاي 
زيادي از صدا و سلليما و سازمان ها و ارگان هاي 
ديگر تصاوير حضور مردم را ضبط خواهند كرد 
بنابراين بهتر است از اين زمان استفاده بهتري 
بكنيم و مستندي در خصوص اين سفر و حادثه 
غمباري كه در آن رخ داده است توليد بكنيم تا 
شايد پرداختن به جزئيات آن، سؤالات و شبهات 

ذهني بسياري از مردم را پاسخ بدهد. 
ب�راي تولي�د مس�تند دوم�ان چه 
فرايندي طي شد، آيا به محل حادثه 

سقوط بالگرد هم رفتيد؟ 
بعد از هماهنگي با مسئولان امنيتي و نظامي آنجا 
از جمله آقاي عباسقلي زاده فرمانده سپاه استان 
فرداي آن روز با سؤالات و ابهامات زيادي كه ذهن 
داشتيم به خدا آفرين رفتيم و با تمام كساني كه در 
مسير حركت رئيس جمهور شهيد حضور داشتند 
و با ايشللان و همراهانش ديدار و گفت وگو كردند 
مصاحبه كرديم. براي ثبللت و ضبط روايت مردم 
مجبور شللديم به منازل بسللياري از آنها برويم؛ 
برخي از افراد روسللتايي كه جزو سللوژه هاي ما 
بودند كشللاورز و دامللدار بودند، بلله همين علت 
مجبور شللديم براي ضبط به محل كار يا مزرعه 
آنها برويم. البته با مسللئولان استاني هم از جمله 
با فرماندار شللهر خداآفرين، امللام جمعه آنجا و 
فرمانده سپاه منطقه كه در فرايند اين سفر دخيل 

بودند، مصاحبه ضبط كرديم. من چون وضعيت 
جغرافياي آنجا را نمي شللناختم گمان مي كردم 
كه محل حادثه نزديك شهر خداآفرين است ولي 
دوستان گفتند براي رفتن به محل حادثه بايد به 
تبريز برگرديم. فرداي آن روز پس از حدود چهار 
تا پنج سللاعت رانندگي به ورزقان رفتيم و تاش 
كرديم كل اتفاقاتي را كلله در آنجا رخ داده  ضبط 
كنيم. يك روز هم با دوستان هال احمر به محل 
سقوط رفتيم و روايت آنها را از دقايق ابتدايي كه 
از حادثه اطاع پيدا مي كنند تا زماني كه به آنجا 
مي رسند و پيكرهاي شهدا را پايين مي آورند، ضبط 
كرديم. مسئولان استاني همكاري بسيار خوبي با 
ما انجام دادند و اگر مساعدت هاي آنها نبود امكان 

توليد اين مستند براي ما فراهم نمي شد. 
آي�ا در اين مس�تند با اعض�اي تيم 
موتورسواري كه گفته مي شد اولين 
نفرات�ي بودند ك�ه به مح�ل حادثه 

رسيدند هم صحبت كرديد؟
ما در اين مستند با اعضاي هال احمر، بچه هاي 
سللپاه و افراد محلي صحبت كرديللم. چون ما 
در يك منطقه جغرافيايي اسللتاني كار را توليد 
كرديم در اين مسللتند با تمام شخصيت هايي 
كه با مسئله مرتبط مي شدند و در استان حضور 
داشتند، حتي مسئولان شللهرها و روستاهاي 
مختلف صحبللت كرديم. يكللي از آيتم هاي ما 
كه بخشللي از مستند را هم شللامل مي شود به 
گفت وگو با موتور سواراني اختصاص دارد كه در 
پيدا كردن محل حادثه نقش داشتند. البته اين را 
بايد بگويم كه موتور سواران اولين كساني نبودند 
كه به محل حادثه رسيدند چون اساساً اولين نفر 
يا اولين باري وجود نداشت. به دليل اينكه وقتي 
پهپاد محل سقوط بالگرد را پيدا مي كند چندين 
تيم كه در نقاط مختلللف و اطراف محل حادثه 
حضور داشتند همه با سرعت به سمت مختصات 
مشخص شده حركت مي كنند و تقريباً اغلب آنها 

با هم به محل حادثه مي رسند. 
مدت زمان اين مستند چند دقيقه است؟

مدت زمان اوليه اين مسللتند حدود 50 دقيقه 
بود كه در بازبينللي اول كار را كوتاه تر كرديم و 
در نهايت نتيجه اين اقدامات شللد يك مستند 

3۶ دقيقه اي كه كاً به سفر رئيس جمهور شهيد 
به اسللتان آذربايجان شللرقي و تمام اتفاقات از 
ديدارها و بازديدها تا سقوط بالگرد كه رخ داده 

بود مي پردازد. 
كوتاه كردن زمان مستند تا اين حد 

علت خاصي داشت؟
به لحاظ فني ماحظاتي داشتيم از جمله اينكه 
مي خواستيم ريتم مسللتند كمي تندتر باشد 
چون اين كار باعث جذابيت بيشتر كار مي شد. 
در واقع مي خواهم بگويم كه كوتاه كردن مستند 
هيچ دليل محتوايي نداشللت و صرفاً به خاطر 

ماحظات فني ما بود. 
با توج�ه ب�ه ش�رايط آب و هوايي و 
كوهستاني بودن منطقه براي رفتن 

به محل حادثه مشكلي نداشتيد؟ 
ما ابتدا به نزديك ترين روسللتا به محل حادثه 
رفتيم و پس از ضبط روايت مردم آنجا از حادثه 
و اقداماتي كه به عنوان بلدچللي منطقه انجام 
داده بودند، به محل حادثه رفتيم. شللرايط آب 
و هوايي آنجا خيلي عجيب بود ما يك مصاحبه 
تقريباً ۱7 تا ۱۸ دقيقه اي را ضبط مي كرديم كه 
دره اي پشت سر مصاحبه شونده بود و در طول 
اين دقايق حدود هفت يا هشللت بار اين دره پر 
از ابر و مه شد و خالي شد! وقتي ما وارد منطقه 
شللديم هوا صاف بود ولي ظرف چند دقيقه به 
يكباره پر از مه شللد، دوباره بعد از چند دقيقه 
منطقه صاف شد. واقعاً يك آب و هواي وحشي و 
عجيبي داشت. آن روزي كه ما به سمت روستاي 
اوزي )نزديك ترين روستا به محل سقوط بالگرد( 
رفتيم بارندگي و مه بسيار شديد و غليظي بود 
كه البته در مستند هم مشخص است تا جايي 
كه ما مي خواستيم كار را به روز ديگري موكول 
كنيم، چون نمي توانستيم بيشتر از دو سه متر 
جلوتر را ببينيم. من تا قبل از اينكه خودم به آنجا 
نرفته بودم و آب و هللواي پرتاطم و متغيرش 
را از نزديك تجربه نكرده بودم سللؤالات زيادي 
در ذهنم بود و با خودم مي گفتيم مگر مي شود 
جسللت وجوي محدوده اي به شعاع پنج، شش 
كيلومتر اين قدر كند انجام بگيللرد، ولي وقتي 
اوضاع آب و هواي منطقلله و تغييرات عجيب و 
غريبش را كه ظرف چند دقيقه عوض مي شللد 
ديدم تازه متوجه شدم كه چرا زمان جست وجو و 

پيدا كردن محل حادثه اين قدر طولاني شد. 
راش هاي اوليه كار چقدر بود كه نهايتاً 
به يك مستند 3۶ دقيقه اي منتج شد؟

نتيجه شللش روز تصويربرداري مللا در منطقه 
حدود ۱5 ساعت راش اوليه شد كه متشكل از 
فيلم مصاحبه ها و تصاوير و متريال ديگري بود 

كه در اختيار داشتيم. 
مستند را با چه فرمي توليد و تدوين 

كرديد؟
كار به صللورت مصاحبه محور پيللش مي رود و 
شخصيتي كه مسللتند را جلو مي برد و روايت 
اصلي كار هم محسوب مي شللود فرمانده سپاه 
عاشللورای آذربايجان شللرقي، سللردار اصغللر 
عباسقلي زاده است. چون ايشان با تمام اتفاقاتي 
كه مي افتد به صورت مستقيم درگير ماجرا بودند 

ما دست به چنين انتخابي زديم. 
به غير از تصاويري كه خودتان ضبط 
كردي�د از تصاوير ديگ�ري هم بهره 

برده ايد؟
ما در اين مستند از تصاوير بكري كه از جاهاي 
مختلفي از جمله هال احمر، بسيج، سپاه، مردم 
بومي و جاهاي ديگر به دستمان رسيد استفاده 
كرديم. يكسللري از تصاوير براي اولين بار است 
كه قرار است از طريق اين مستند پخش بشوند. 
البته با همكاري معاونت فرهنگي سپاه استان و 
فراخواني كه اعام شد و همه فيلم هايي كه تهيه 
شللده بود جمع آوري و به دست ما رسيد. ما در 
اين مستند همان مسيري را كه شهيد رئيسي و 
همراهانش رفته بودند را رفتيم و گمان مي كنم 
كه هللر موقع مسللتند »دومان« پخش شللود 
اطاعاتي كه مخاطب لازم دارد را به او مي دهد 

تا از چند و چون حادثه مطلع بشود. 
وجه تسميه اسم مستند چيست؟

»دومان« به معناي مه يا مه آلود هسللت و اين 
نامگذاري به دليل شرايط آب و هوايي است كه 
در آن منطقه حاكم اسللت و گمان مي كنم كه 
اين مسئله در شكل گيري حادثه خيلي اثر گذار 
بوده براي همين ما هم »دومان« را كه يك كلمه 

آذري هست براي مستند انتخاب كرديم. 
آيا در اين مستند از موسيقي توليد 

هم استفاده شده است؟
خيللر، موسلليقي كار توليدي نيسللت و از آثار 
موسيقايي حزن انگيز آرشيوي كه با تم و محتواي 
مستند همخواني داشته باشد استفاده كرديم. 

كار ب��ه ص��ورت مصاحب��ه 
مح��ور پي��ش م��ي رود و 
ش��خصيتي كه مس��تند را 
جلو مي ب��رد و روايت اصلي 
كار هم محس��وب مي ش��ود 
فرمانده س��پاه عاش��ورای 
آذربايجان شرقي  است. چون 
ايش��ان با تمام اتفاقاتي كه 
مي افتد به صورت مستقيم 
درگير ماجرا بودند ما دست 
ب��ه چني��ن انتخاب��ي زديم

در اي��ن مس��تند از تصاوير 
بكري كه از جاهاي مختلفي 
از جمله هلال احمر، بسيج، 
سپاه، مردم بومي و جاهاي 
ديگر ب��ه دس��تمان رس��يد 
اس��تفاده كرديم. يكس��ري 
از تصاوي��ر ب��راي اولين بار 
اس��ت كه قرار است از طريق 
اين مس��تند پخش بش��وند

امام سجاد عليه السلام:

در شگفتم از كس�ي كه از 
غذا مي پرهي�زد تا گرفتار 
زيان آن نشود، ولي از گناه 
پرهيز نمي كند ت�ا گرفتار 

ننگ و عار نگردد. 

كشف الغُمّه، ج۲ ص۱07

آخرين مناظره پربيننده ترين شد
آخرين مناظ�ره نامزدهاي رياس�ت جمهوري در حالي روي 
آنتن رفت كه آمارهاي مديرعامل تلوبيون نش�ان مي دهد 
تلويزيون پربيننده ترين مناظرات خود را پشت سر گذاشت. 
 آخرين مناظره تلويزيوني نامزدهاي انتخابات رياست جمهوري با 
موضوع اقتصادي برگزار شد. احمد خورشيدي مديرعامل تلوبيون 
با اشاره به استقبال كم نظير مخاطبان كه مناظره هاي تلويزيوني را 
از قاب تلوبيون هم دنبال كردند، گفت: سعيد جليلي تا الان با بيش 
از ۹3 برنامه زنده و ۱00 كارشناس و مسعود پزشكيان بيش از ۶3 
زنده و ۴۱ كارشناس در تلوبيون توانستند با محتوايي كه توليد 
كردند شاهد بازديد بيش از 2/5 ميليون كاربر باشند.  خورشيدي 
تأكيد كرد: براي هفت مناظره پخش شللده بيش از 700 كليپ 
اختصاصي توليد شللده و ميلياردها بار در شللبكه هاي داخلي و 
خارجي فضاي مجازي ديده شدند.  مديرعامل تلوبيون با اشاره 
به مناظرات تلويزيوني، خاطرنشللان كرد: يكي از پربيننده ترين 
مناظرات تلويزيوني در دور اول انتخابللات به چهارمين مناظره 
برمي گشت و اما اولين مناظره از دور دوم با بازديد همزمان 205 
هزار كاربر و بيش از ۴00 هزار نفر مخاطبي كه از آرشيو مناظره 
بازديد كردند 2۶ درصد نسللبت به مناظره چهارم كه پربيننده 
شد، رشد داشللت.  خورشلليدي افزود: مي توانيم مناظره دوم را 
پربيننده ترين مناظره بناميم كه بيش از207 هزار بازيد همزمان و 
23 درصد رشد نسبت به شب قبلش داشت. تا جايي كه چهار برابر 
مخاطب مسابقه همزمان فوتبال جام ملت هاي اروپا اين مناظره 
بيننده داشت.  وي در پايان تأكيد كرد: مخاطبان روز پنج شنبه 
هم براي مقايسه و تصميم نهايي خودشان مي توانند همه محتواي 
دور اول و دور دوم دو نامزد انتخاباتي را به صورت رايگان تماشللا 
كنند اما به دليل پايان يافتن تبليغات انتخاباتي محتواي جديد در 

تلوبيون بارگذاري نخواهد شد. 
----------------------------------------------------

 فعال رسانه اي ايراني 
از زندان فرانسه آزاد شد

مدير رواب�ط عمومي دفتر رياس�ت جمهوري گفت: بش�ير 
بي آزار كه به دلايل واه�ي و به طور غيرقانون�ي چند هفته 
قبل در فرانس�ه دس�تگير و زنداني ش�ده بود، آزاد ش�د. 
به گزارش جوان، محمدمهدي رحيمي مدير روابط عمومي دفتر 
رياست جمهوري روز گذشللته در حساب كاربري خود در فضاي 
مجازي اعام كرد: به لطف الهي بشير بي آزار كه به دلايل واهي و 
به طور غيرقانوني چند هفته قبل در فرانسه دستگير و زنداني شده 
بود، آزاد شده و در مسير بازگشت به ميهن است.  بشير بي آزار فعال 
رسانه اي و مدير سابق دفتر موسيقي و سرود سازمان صدا و سيما 
كه در فرانسه حضور داشته است ۱5 خرداد توسط پليس اين كشور 
احضار شده و بدون ذكر دليل و توضيح بازداشت شد.  بي آزار در 
آخرين پست خود در فضاي مجازي اين گونه نوشته بود: »هفته 
گذشته فرصتي پيش آمد تا در نشسللتي در سازمان ملل، درباره 
تحريم هاي ايران، جنايات اسللرائيل و بي خاصيتي سازمان ملل 
صحبت كنم! و جالب اينكه هر سخنراني بيشتر عليه اسرائيل حرف 
مي زد، بيشتر توسط حضار تشويق مي شد! صهيونيست ها، هيچ گاه 

تا اين حد تنها، منفور، شكست خورده و ذليل نبوده اند!«
----------------------------------------------------

 شعبه اخذ رأي از اهالي فرهنگ و هنر 
در تالار وحدت

براس�اس اع�لام وزارت فرهن�گ و ارش�اد اس�لامي 
روز جمع�ه ۱۵ تيرم�اه ت�الار وح�دت ميزب�ان اهال�ي 
فرهن�گ، هن�ر و رس�انه ب�راي انتخاب�ات خواه�د ب�ود. 
بلله گللزارش جللوان، دور دوم چهاردهمين انتخابات رياسللت 
جمهوري روز جمعه ۱5 تيرماه برگزار مي شود و قرار است نهمين 
رئيس جمهور مشخص شود.  با توجه به اهميت حضور گسترده 
و پرشللور مردم پاي صندوق هاي رأي، دسللتگاه ها و نهادهاي 
متولي برگللزاري انتخابللات فعاليت هايي را تللدارك ديده اند. 
براسللاس اعام وزارت فرهنگ و ارشاد اسامي، شعبه اخذ رأي 
ويژه اهالي فرهنگ، هنر و رسانه روز جمعه ۱5 تيرماه براي دور 
دوم انتخابات در تالار وحدت برقرار اسللت. اين شعبه كار خود 
را از سللاعت ۱0صبح تا تقريباً ۱۴ آغاز مي كند.  پيش از اين در 
اسفند سال گذشته تالار وحدت محل استقرار صندوق اخذ رأي 
انتخابات مجلس شوراي اسامي و مجلس خبرگان رهبري بود 

كه با استقبال هنرمندان و اهالي فرهنگ مواجه شد. 
----------------------------------------------------

»سلمان فارسي« دوباره به شاهرود رفت
س�ريال »س�لمان فارس�ي« به كارگرداني داوود ميرباقري 
در ف�از جديد خود، بار ديگر به ش�اهرود برگش�ته اس�ت. 
پروژه »سلمان فارسي« كه با بيش از يك هزار بازيگر اصلي و ۴ 
هزار بازيگر فرعي، از نزديك به پنج سال گذشته تاكنون كار خود 
را شروع كرده، تا مهر امسال در شاهرود به كار خود و در فاز ايران 
ادامه خواهد داد.  »سلمان فارسللي« محصول مركز سيما فيلم 
سازمان صداوسيما به نويسندگي و كارگرداني داوود ميرباقري 
و تهيه كنندگي حسين طاهري است كه تصويربرداري آن از آذر 
۱3۹۸ در كرمان آغاز شده و در شاهرود، قشم، جلفا، شهرك هاي 
سينمايي غزالي، نور و دفاع مقدس ادامه داشته است.  اين سريال 
در سه فصل دوران ايران ساساني، امپراتوري بيزانس و حجاز صدر 
اسام به زندگي و زمانه يار ايراني پيامبر اسام )ص( مي پردازد.  
در اين فاز كه فصل ايران باستان است، براي اولين بار در جهان، 
صد سال تاريخ ايران و دوره ساساني از زمان خسرو انوشيروان، 
هرمز، قباد، مرگ خسللرو پرويز، شيرين، فرهاد، بهرام چوبين و 
بسياري از اسطوره هاي تاريخ ايران باسللتان به تصوير كشيده 
مي شود.  »سلمان فارسللي« پايان شهريور به شللهرك غزالي 
برمي گردد تا در تهران به كار خود ادامه دهد. بازيگران جديدي 
در اين سريال دعوت به حضور شده اند كه در فاز هاي مختلف از 

آنها استفاده خواهد شد.
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